Crowe Horwath Professional Auditors

Members Crowe Horwath International



Dr. Daoud Sobh

Consultant,
Crowe Horwath Professional Auditors

Lebanese Association of Certified Public Accountants - LACPA

20th International Congress, Quality Financial Reporting Serving the Economy

November 25 & 26, 2015 Beirut - Lebanon 15A 701

15A 700, 705, 70°

New and Revised Auditor Reporting Standards Enhancing Communicative Value

معايير تقارير المدقق الجديدة والمُعَدَّله تُحَسِّن قيمة التواصل تُحَسِّن قيمة التواصل

In brief:

IAASB issues final standards to improve auditor's report

IAASB: International Auditing and Assurance Standards Board

The New and Revised Auditor Reporting Standards = (7) and related conforming amendments = (8)

What's Changing? What's New?

■ These 7 standards are:		
1	700 (Revised)	Forming an Opinion and Reporting on Financial Statements
2	701 (New)	Communicating Key Audit Matters in the Independent Auditor's Report
3	705 (Revised)	Modifications to the Opinion in the Independent Auditor's Report
4	706 (Revised)	Emphasis of Matter Paragraphs and Other Matter Paragraphs in the Independent Auditor's Report
5	570 (Revised)	Going Concern - GC
6	260 (Revised)	Communication with Those Charged with Governance - TCWG
7	720 (Revised)	The Auditor's Responsibilities Relating to Other Information in Documents Containing Audited Financial Statements

The New and Revised Auditor Reporting Standards and related conforming amendments

Conforming Amendments to ISAs: 210, 220, 230, 510, 540, 580, 600, and 710.

■ These 8 related conforming amendments are:			
1	210	Agreeing the Terms of Audit Engagements	
2	220	Quality Control for an Audit of Financial Statements	
3	230	Audit Documentation	
4	510	Initial Audit Engagements—Opening Balances	
5	540	Auditing Accounting Estimates, Including Fair Value Accounting Estimates, and Related Disclosures	
6	580	Written Representations	
7	600	Special Considerations—Audits of Group Financial Statements (Including the Work of Component Auditors)	
8	710	Comparative Information—Corresponding Figures and Comparative Financial Statements	

What happened?

On January 15, 2015,

The International Auditing and Assurance Standards Board - IAASB, issued new and revised auditor reporting standards and related conforming amendments

intended to provide greater transparency about the audit that was performed.

Issue Date: January 15, 2015

Effective Date: December 15, 2016

The new and revised Auditor Reporting Standards are effective for audits of financial statements for periods ending on or after December 15, 2016.



Objective | To present and discuss

Chair and Speaker Dr. Daoud Sobh Consultant - Crowe Horwath Professional Auditors

The rationale behind the changes to the auditor's report. The IAASB's perspective on how the

ISA 700 Forming an Opinion and Reporting on Financial Statements, ISA 705 Modifications to

Mr. James Sylph Co-Chair Auditor Reporting Implementation Support Group - IAASB

Auditor Reporting in Accordance with ISA New and Revised Standards

2. The rationale behind the changes to the auditor's report

1. The new ISA 701 and updated ISA 700 to ISA 706 and ISA 570

- 3. The challenges that are presented by these new and revised standards to both auditors and
- management of entities

Overview and ISA 570 Going Concern

amendments and new ISAs improve transparency and how they affect both the entities and the external auditors.

Mr. Lutfi Ecchehade Member Board of Directors - IMA

the Opinion in the Independent Auditor's Report, ISA 706 Emphasis of Matter Paragraphs and Other Matter Paragraphs in the Independent Auditor's Report

Mr. Hatem Kawasmy Chairman - AFAA Chairman - IACPA

Mr. Hatem Kawasmy Chairman - AFAA, Chairman – JACPA
ISA 701 Communicating Key Audit Matters in the Independent Auditor's Report and the

challenges of implementation

تطور تقرير المدقق الخارجي وفقاً للاصدارات الجديدة والمُعدَّلة للمعايير الدولية للتدقيق

الهدف | عرض ومناقشة

- 1. المعايير الدولية للتدقيق الجديدة 701 ISA، والمُعدَّلة من ISA 700 إلى ISA 706، و ISA 570
 - 2. خلفية واسباب التغييرات في تقرير المدقق
- 3. التحديات التي تفرضها متطلبات هذه المعايير الجديدة والمُعدَّلة على كل من المدقق وإدارة المنشأة

رئيس الجلسة، ومحاضر الدكتور داوود يوسف صبح مستشار - كروهوروث بروفاشيونال أوديترز لمحة مختصرة، والمعيار الدولي للتدقيق ISA 570 الاستمرارية

الاستاذ جايمس سيلف رئيس مشارك فريق دعم تطبيق التدقيق – مجلس معايير التأكيد والتدقيق الدولية - IAASB خلفية واسباب التغييرات في تقرير المدقق، و التحديات التي تفرضها متطلبات هذه المعايير الجديدة والمُعدَّلة على كل من المدقق وإدارة المنشأة

الاستاذ لطفي شحاده عضو مجلس إدارة هيئة المحاسبين الاداريين - IMA

المعيار الدولي للتدقيق ISA 700 تكوين رأي وتقرير المدقق حول البيانات المالية، ISA 705 تعديلات الرأي في تقرير المدقق المستقل، ISA 706 فقرات مسائل توضيحية ومسائل هامة أخرى في تقرير المدقق المستقل

الاستاذ حاتم القواسمي رئيس إتحاد المحاسبين والمراجعين العرب AFAA، رئيس مجلس إدارة جمعية المحاسبين القانونيين الاردنيين JACPA

المعيار الدولي للتدقيق ISA 701 التواصل حول مسائل تدقيق هامة في تقرير المدقق المستقل، وتحديات التطبيق



Thank You

Dr. Daoud Sobh